

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix - Travail - Patrie

CONSEIL NATIONAL DES
CHARGEURS DU CAMEROUN

COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace - Work - Fatherland

CAMEROON NATIONAL
SHIPPERS'S COUNCIL

INTERNAL TENDER BOARD

**MAITRE D'OUVRAGE :
DIRECTEUR GENERAL DU CNCC**

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°008/AONO/CNCC/CIPM/2025 DU 07/07/2025

**POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX D'AMENAGEMENT DU
MAGASIN CNCC A ABAM MINKO'O DANS LA REGION DU
SUD (PHASE 1)**

FINANCEMENT : BUDGET CNCC – EXERCICE 2025

IMPUTATION BUDGETAIRE : 155 05 01 01

DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

JUILLET 2025

AP

SOMMAIRE DU DOSSIER D'APPEL D'OFFRES

PIECE N°1 : AVIS D'APPEL D'OFFRES (AAO).....	3
PIECE N°2 : REGLEMENT GENERAL DE L'APPEL D'OFFRES (RGAO).....	17
PIECE N°3 : REGLEMENT PARTICULIER DE L'APPEL D'OFFRES (RPAO).....	40
PIECE N°4 : CAHIER DES CLAUSES ADMINISTRATIVES PARTICULIERES (CCAP).....	52
PIECE N°5: CAHIER DES CLAUSES TECHNIQUES PARTICULIERES (CCTP).....	75
PIECE N°6: CADRE DU BORDEREAU DES PRIX UNITAIRES (BPU).....	91
PIECE N°7: CADRE DU DEVIS QUANTITATIF ET ESTIMATIF (DQE).....	95
PIECE N°8: CADRE DU SOUS DETAILS DES PRIX UNITAIRES (BPU).....	97
PIECE N°9: MODELE DE MARCHE.....	99
PIECE N°10: MODELES DE DOCUMENTS A UTILISER PAR LES SOUMISSIONNAIRES...104	
PIECE N°11: CHARTE D'INTEGRITE.....	121
PIECE N°12: ENGAGEMENT SOCIAL ET ENVIRONNEMENTAL.....	124
PIECE N°13: VISA DE MATURETE OU JUSTIFICATIFS DES ETUDES PREALABLES.....	126
PIECE N°14: LISTE DES ETABLISSEMENTS BANCAIRES ET ORGANISMES FINANCIERS HABILITES A EMETTRE DES CAUTIONS DANS LE CADRE DES MARCHES PUBLICS...128	
PIECE N°15: PROCEDURE DE SOUMISSION EN LIGNE.....	130
PIECE N°16: GRILLES D'EVALUATION.....	132



REPUBLIQUE DU CAMEROUN
Paix - Travail - Patrie

**CONSEIL NATIONAL DES
CHARGEURS DU CAMEROUN**

**COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES**



REPUBLIC OF CAMEROON
Peace - Work - Fatherland

**CAMEROON NATIONAL
SHIPPERS'S COUNCIL**

INTERNAL TENDER BOARD

**MAITRE D'OUVRAGE :
DIRECTEUR GENERAL DU CNCC**

APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°008/AONO/CNCC/CIPM/2025 DU 07/07/2025

**POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX D'AMENAGEMENT DU
MAGASIN CNCC A ABAM MINKO'O DANS LA REGION DU SUD
(PHASE 1)**

FINANCEMENT : BUDGET CNCC – EXERCICE 2025

IMPUTATION BUDGETAIRE : 155 05 01 01

**PIECE N°1 : AVIS D'APPEL
D'OFFRES**

JUILLET 2025

A handwritten signature in blue ink, appearing to read "AK".

AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT

N°008/AONO/CNCC/CIPM/2025 DU _____ POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX D'AMENAGEMENT DU MAGASIN CNCC A ABAM MINKO'O DANS LA REGION DU SUD (PHASE 1)

1- Objet de l'Appel d'Offres

Dans le cadre de l'exécution de son Budget d'Investissement exercice 2025, le Directeur Général du Conseil National des Chargeurs du Cameroun, le Maître d'Ouvrage lance un Appel d'Offres National Ouvert en procédure d'urgence l'exécution des travaux d'aménagement du magasin CNCC de ABAM MINKO'O dans la Région du Sud (Phase 1).

2- Consistance des travaux

Les travaux objet du présent Appel d'Offres, comprennent :

- la plomberie ;
- la menuiserie ;
- la maçonnerie ;
- le carrelage ;
- la peinture ;
- l'électricité et l'énergie solaire.

3- Tranche/Allotissement

Les fournitures, objet du présent Appel d'Offres sont constituées en un (01) lot unique.

4- Coût prévisionnel des travaux

Le coût prévisionnel de l'opération à l'issue des études préalables est de **Trente-cinq millions (35 000 000) de FCFA Toutes Taxes Comprises (TTC)**.

5- Délai prévisionnel

Le délai maximum prévu par le Maître d'Ouvrage pour l'exécution des travaux objet du présent Appel d'Offres est fixé à **quatre-vingt-dix (90) jours ouvrables** à compter de la date de notification de l'Ordre de Service de démarrer les travaux.

6- Participation et origine

La participation à cet Appel d'Offres est ouverte aux entreprises spécialisées, justifiant d'une expérience et d'une expertise avérées dans les travaux de bâtiments sur le territoire Camerounais.

7- Financement

Les fournitures, objet du présent Appel d'Offres, sont financées par **les Fonds Propres du CNCC de l'exercice 2025** et dont l'imputation est 155 05 01 01.

8- Mode de soumission

Le mode de soumission retenu pour cette Consultation est hors ligne.



9- Cautionnement de soumission

Chaque soumissionnaire doit joindre à ses pièces administratives, un cautionnement de soumission, acquitté à la main, timbré au tarif en vigueur et délivré par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre chargé des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics et dont la liste figure dans la pièce 14 du DAO, d'un montant de **Sept cent mille (700 000) Francs CFA** et valable pendant 30 jours au-delà de la date limite de validité des offres :

Sous peine de rejet de l'offre, ladite caution de soumission timbrée et acquittée à la main doit être accompagnée d'un récépissé de consignation délivré par la Caisse des Dépôts et des Consignations (CDEC).

Au cas où et, dans les conditions requises par la réglementation en vigueur, un chèque-banque ou chèque certifié est produit en lieu et place d'un cautionnement, il doit être libellé à l'ordre de la CDEC pour le compte du Directeur Général du Conseil National des Chargeurs du Cameroun (CNCC), Maître d'Ouvrage.

L'absence de la caution de soumission délivrée par une banque de premier ordre ou un organisme financier de première catégorie autorisé par le Ministère chargé des Finances à émettre des cautions dans le cadre des marchés publics, entraînera le rejet pur et simple de l'offre. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

10-Consultation du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être consulté gratuitement aux heures ouvrables **au Secrétariat du Directeur Général du Conseil National des Chargeurs du Cameroun à Douala**, au Centre des Affaires Maritimes, 3^{ème} étage Immeuble IGH., Tél. : 233 43 67 67 Fax : 233 43 70 17, dès publication du présent avis.

Il peut également être consulté en ligne sur la plateforme COLEPS aux adresses <http://www.marchespublics.cm> et <http://www.publiccontracts.cm>, sur le site internet de l'ARMP (www.armp.cm).

11-Acquisition du Dossier d'Appel d'Offres

Le Dossier d'Appel d'Offres peut être retiré aux heures ouvrables **au Secrétariat du Directeur Général du Conseil National des Chargeurs du Cameroun à Douala**, au Centre des Affaires Maritimes, 3^{ème} étage Immeuble IGH. Tél. : 233 43 67 67 Fax : 233 43 70 17, contre présentation d'une quittance de versement d'une somme non remboursable de **58 000 (Cinquante-huit mille)**, dans le compte N°335 98800001-89 CAS-ARMP domicilié à la BICEC sur présentation de la quittance d'achat du DAO.

Il est également possible d'obtenir la version électronique du DAO par téléchargement gratuit aux adresses sus indiquées. Toutefois, la soumission par voie physique ou électronique est conditionnée par le paiement des frais d'achat du DAO.

12-Remise des offres

Le mode de soumission est HORS LIGNE UNIQUEMENT

Chaque offre rédigée en français ou en anglais, en sept (07) exemplaires dont un (01) original et six (06) copies plus une offre financière témoin marquées comme telles, devra parvenir aux heures ouvrables **au Secrétariat du Directeur Général du Conseil National des Chargeurs du Cameroun, Tél. : 233 43 67 67 Fax : 233 43 70 17**, au plus tard le **05/08/2025 à 12h00**, heure locale et devra porter la mention :



**AVIS D'APPEL D'OFFRES NATIONAL OUVERT
N°008/AONO/CNCC/CIPM/2025 DU 07/07/2025
POUR L'EXECUTION DES TRAVAUX D'AMENAGEMENT DU MAGASIN CNCC A ABAM
MINKO'O DANS LA REGION DU SUD (PHASE 1)**

« A N'OUVRIR QU'EN SEANCE DE DEPOUILLEMENT »

13- Recevabilité des plis

Les pièces administratives, l'offre technique et l'offre financière doivent être placées dans des enveloppes différentes séparées et remises sous pli scellé. **Seront irrecevables par le Maître d'Ouvrage :**

- les plis portant les indications sur l'identité des soumissionnaires ;
- les plis parvenus postérieurement aux dates et heures limites de dépôt ;
- les plis sans indication de l'identité de l'Appel d'Offres ;
- les plis non-conformes au mode de soumission ;
- le non-respect du nombre d'exemplaires indiqué dans le RPAO ou offre uniquement en copies.

Toute offre incomplète conformément aux prescriptions du Dossier d'Appel d'Offres sera déclarée irrecevable. Notamment l'absence de la caution de soumission délivrée par un organisme ou une institution financière agréée par le Ministre en charge des finances pour émettre les cautions dans le domaine des marchés publics ou le non-respect des modèles des pièces du Dossier d'Appel d'Offres, entraînera le rejet pur et simple de l'offre sans aucun recours. Une caution de soumission produite mais n'ayant aucun rapport avec la consultation concernée est considérée comme absente. La caution de soumission présentée par un soumissionnaire au cours de la séance d'ouverture des plis est irrecevable.

14- Ouverture des plis

L'ouverture des offres sera effectuée en un (01) temps par la Commission Interne de Passation des Marchés, en présence des soumissionnaires ou de leurs représentants **dûment mandatés et ayant une parfaite connaissance de leurs offres respectives.**

Elle aura lieu le 05/08/2025 à 13 heures, heure locale, par la Commission Interne de Passation des Marchés placée auprès du CNCC, dans la Salle de réunion de l'immeuble siège du CNCC.

Seuls les soumissionnaires peuvent assister à cette séance d'ouverture ou s'y faire représenter par une seule personne de leur choix dûment mandatée même en cas de regroupement d'entreprises.

Sous peine de rejet, les pièces du dossier administratif requises doivent être produites en originaux ou en copies certifiées conformes par le service émetteur ou l'autorité administrative compétente, conformément aux stipulations du Règlement Particulier de l'Appel d'Offres. Elles doivent dater de moins de trois (03) mois à compter de la date originale de dépôt des offres ou avoir été établies postérieurement à la date de signature de l'avis d'appel d'offres.

En cas d'absence ou non-conformité d'une pièce du dossier administratif lors de l'ouverture des plis après un délai de 48 heures accordée par la Commission, l'offre sera rejetée.

L'ouverture de la séance de dépouillement se fera au plus tard une heure après celle limite de réception des offres fixée dans le Dossier d'Appel d'Offres.



15- Critères d'évaluation

Les critères éliminatoires fixent les conditions minimales à remplir pour être admis à l'évaluation selon les critères essentiels. Ils ne doivent pas faire l'objet de notation. Le non-respect de ces critères entraîne le rejet de l'offre du soumissionnaire.

15.1- Critères éliminatoires :

15.1.1. Critères éliminatoires relatifs au dossier administratif :

- **Absence ou non-conformité de la caution de soumission timbrée et acquittée à la main à l'ouverture des plis ;**
- **Non-production au-delà du délai de 48h après l'ouverture des plis d'une pièce du dossier administratif jugée non conforme ou absente lors de l'ouverture des plis ;**
- **Fausse(s) déclaration(s) ou pièce(s) falsifiée(s).**

15.1.2. Critères éliminatoires relatifs à l'offre technique :

- **Fausse(s) déclaration(s) ou pièce(s) falsifiée(s) ;**
- **Absence de la charte d'intégrité datée et signée ;**
- **Absence de la déclaration d'engagement social et environnemental datée et signée ;**
- **Non-respect de 70% de validation des critères essentiels ;**
- **Absence d'une déclaration sur l'honneur de n'avoir pas abandonné de marché durant les trois (03) dernières années ;**

15.1.3. Critères éliminatoires relatifs à l'offre financière :

- **Absence de la lettre de soumission timbrée selon le modèle joint au DAO ;**
- **Absence d'un prix unitaire quantifié dans l'Offre financière.**

15.2. Critères essentiels

La notation des critères essentiels ci-après se fera suivant le mode binaire en attribuant à chaque critère la valeur positive (oui) ou la valeur négative (non).

- 1- Présentation générale de l'offre ;
- 2- Références de l'Entreprise dans les réalisations similaires ;
- 3- Disponibilité du matériel et des équipements essentiels (les moyens logistiques) ;
- 4- Qualification et expérience du personnel ;
- 5- Méthodologie et Planning d'exécution ;
- 6- Capacité financière ;
- 7- Preuves d'acceptation des conditions du Marché.

16- Attribution du Marché

Le Maître d'Ouvrage attribuera le Marché au soumissionnaire dont l'offre aura été reconnue conforme pour l'essentiel au Dossier d'Appel d'Offres et qui dispose des capacités techniques et financières requises pour exécuter le Marché de façon satisfaisante et dont la **proposition financière aura été évaluée la moins disante** en incluant, le cas échéant, les rabais proposés.



17-Nombre maximum de lots

Cet Appel d'Offres n'est pas allotri.

18-Durée de validité des offres

Les soumissionnaires restent tenus par leurs offres pendant quatre-vingt-dix (90) jours à compter de la date limite fixée pour la remise des offres.

19-Renseignements complémentaires

Les renseignements complémentaires d'ordre technique peuvent être obtenus aux heures ouvrables auprès du Service des Marchés du CNCC au Centre des Affaires Maritimes, 3^{ème} étage Immeuble IGH. Tél. : 233 43 67 67 Fax : 233 43 70 17.

20-Lutte contre la corruption et les mauvaises pratiques

Pour toute dénonciation pour des pratiques, faits ou actes de corruption, bien vouloir appeler la CONAC au numéro **1517**, l'Autorité chargée des Marchés Publics (MINMAP) (SMS ou appel) aux numéros : **(+237) 673 20 57 25 et 699 37 07 48**, l'ARMP au numéro 222 20 08 56 ou le MO au numéro **(237) 233 43 67 67 Fax : 233 43 70 17.**

Fait à Douala, le *07/07/2021*



Copies :

- MINMAP ATCR ;
 - ARMP pour insertion au JDM ;
 - Président de CCCM-AG ;
 - Président/CIPM ;
 - Affichage ;
 - Chrono/Archives.
- [Handwritten signature below the list]*

REPUBLIQUE DU CAMEROUN

Paix - Travail - Patrie

**CONSEIL NATIONAL DES
CHARGEURS DU CAMEROUN**

**COMMISSION INTERNE DE
PASSATION DES MARCHES**



REPUBLIC OF CAMEROON

Peace-Work-Fatherland

**CAMEROON NATIONAL
SHIPPERS'S COUNCIL**

INTERNAL TENDER BOARD

PROJECT OWNER:

CNSC GENERAL MANAGER

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

No. 008/AONO/CNCC/CCCM-AG/CIPM/2025 OF 07/07/2025

**FOR THE EXECUTION OF RENOVATION WORKS AT THE
CNSC WAREHOUSE AT ABAM MINKO'O
IN THE SOUTH REGION (PHASE 1)**

FINANCING: CNSC 2025 Budget

BUDGET LINE: 155 05 01 01

Document No. 1:
INVITATION TO TENDER

JULY 2025

A handwritten signature in blue ink, appearing to be a stylized 'J' or 'P'.

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER

No.008/AONO/CNCC/CIPM/2025 OF 07/07/2025

**FOR THE EXECUTION OF RENOVATION WORKS AT THE CNSC WAREHOUSE AT
ABAM MINKO'O IN THE SOUTH REGION (PHASE 1)**

1- Subject of the Invitation to Tender

As part of the execution of its Public Investment Budget for the 2025 financial year, the General Manager of the Cameroon National Shippers' Council (CNSC) hereinafter referred to as the Project Owner, hereby launches an open invitation to tender under an emergency procedure for the execution of renovation works at the CNSC warehouse at Abam Minko'o in the South Region (Phase 1).

2- Nature of works

The services subject of this invitation to tender include:

- Plumbing
- Carpentry
- Masonry
- Tiling
- Painting
- Electricity and solar energy installations

3- Allotment

The services that form the subject of this tender call constitute one (1) lot.

4- Estimated cost

The estimated cost following preliminary studies stands at **thirty-five million (35,000,000) CFA francs** (taxes included).

5- Estimated execution deadline

The execution deadline provided by the Project Owner for the execution of works is ninety (**90**) **working days** from the service order notification date.

6- Participation and origin

Participation in this tender call is open to specialized engineering companies with proven experience and expertise in construction works in Cameroon.

7- Financing

The services subject to this tender call will be solely financed by budget line No. 155 05 01 01 of the **2025 budget of the Cameroon National Shippers' Council (CNSC)**.

8- Submission

All bids must be submitted offline.



9- Provision of bid bond

Each bidder must include in their administrative documents a bid bond of **700,000 (seven hundred thousand) CFA francs** issued by a reputable bank approved by the Cameroon Ministry in charge of Finance to issue such bonds for public contracts and listed in document 14 of the tender file. This bid bond must be valid for thirty (30) days from the bid submission deadline.

Under penalty of rejection, the said bid bond, stamped and discharged in writing, must be accompanied by a consignment receipt issued by the Deposit and Consignment Fund (CDEC).

In the event that a bank cheque or certified cheque is produced in lieu of a bid bond, under the conditions required by current regulations, it must be made out to CDEC on account of the General Manager of the Cameroon National Shippers' Council (CNSC), the project owner.

The absence of a bid bond issued by a reputable bank or financial institution authorised by the Ministry of Finance to issue such bonds for public contracts will result in the outright rejection of the bid. Any bid bond submitted but having no relevance to the tender in question shall be deemed absent, and any bid bond presented by a bidder during the bid opening session will be inadmissible.

10-Consultation of tender file

The tender file may be consulted during working hours at the **Secretariat of the General Manager of the Cameroon National Shippers' Council in Douala**, 3rd floor, IGH Building, Centre des Affaires Maritimes, Tel: **233 43 67 67** Fax: **233 43 70 17**, as soon as this tender notice is published.

It can also be consulted online on the COLEPS platform at <http://www.marchesppublics.cm> and <http://www.publiccontracts.cm>, on the ARMP website (www.armp.cm).

11-Acquisition of tender file

The tender file is obtainable during working hours from the **Secretariat of the General Manager of the Cameroon National Shippers' Council**, 3rd floor, IGH Building, Centre des Affaires Maritimes. Tel.: 233 43 67 67 Fax: 233 43 70 17, upon presentation of the original receipt showing that the candidate has paid a non-refundable amount of **fifty-eight thousand (58,000) CFAF** into the CAS-ARMP account No. 335 98800001-89 domiciled in BICEC, subject to the presentation of a tender file purchase receipt.

Electronic copies of the tender file can also be downloaded free of charge from the above websites. However, the offline or online submission of offers shall be subject to the payment of the tender file purchase fee.

12-Submission of offers

All bids MUST be submitted OFFLINE.

Each offer drafted in English or French in 7 (seven) copies, including 1(one) original and 6 (six) copies marked as such, should reach the **Secretariat of the General Manager of the Cameroon National Shippers' Council**, Tel: **233 43 67 67** Fax: **233 43 70 17** not later than **12 o'clock local time on 05/08/2025** and should be labelled:

OPEN NATIONAL INVITATION TO TENDER
No.008/AONO/CNCC/CIPM/2025 OF 07/07/2025
FOR THE EXECUTION OF RENOVATION WORKS AT THE CNSC WAREHOUSE AT
ABAM MINKO'O IN THE SOUTH REGION (PHASE 1)

"TO BE OPENED ONLY DURING THE BID-OPENING SESSION"



13-Admissibility of offers

The administrative documents, the technical offer and the financial offer must be submitted in separate, sealed envelopes. **The Project Owner will not accept:**

- envelopes bearing any indication of the bidders' identity;
- bids received after the submission deadlines;
- bids bearing no reference to a specific tender;
- bids that do not comply with the bidding procedure;
- bids that fail to provide the requested number of copies specified in the tender documents or files containing copies only;

Any incomplete offer in accordance with the prescriptions of this notice and tender file, especially the absence of a bid bond issued by a reputable bank duly approved by the Cameroon Ministry in charge of Finance or non-respect of model documents of the invitation to tender, shall be declared inadmissible. Any bid bond submitted but having no relevance to the tender in question shall be deemed absent, and any bid bond presented by a bidder during the bid opening session will be inadmissible.

14- Opening of bids

The bids shall be opened in a single phase by the Internal Tender Board at the CNSC in the presence of bidders or duly designated representatives **who are knowledgeable about the tender file.**

The bids will be opened by the Internal Tender Board at the CNSC as from **1:00 p.m.** on **05/08/2025** in the conference room at CNSC's head office building.

Only bidders may attend or be represented by a duly delegated person of their choice, even in the case of a business grouping.

Under penalty of rejection, the required administrative documents must be produced in originals or in copies certified by the issuing service or competent administrative authority, in accordance with the Special Regulations of the Invitation to Tender. They must be less than three (3) months old from the original date of submission of the bids or have been drawn up after the date of signature of the tender notice.

In the event of the absence or non-conformity of a document in the administrative file during the opening of bids and after a period of 48 hours granted by the Tender Board, the bid will be rejected.

The bid opening session will start no later than one hour after the bid submission deadline stated in the tender file.

15-Evaluation criteria

The eliminatory criteria specify the minimum conditions to be met in order to qualify for consideration. These will not be subject to scoring. Non-compliance with these criteria will result in the rejection of the bid.



15.1- Eliminatory criteria:

15.1.1. Eliminatory criteria relating to administrative documents:

- Absence of a bid bond with a fiscal stamp and discharged by hand during the bid opening session;
- Failure to produce an administrative document deemed non-compliant or missing within 48 hours of the bid opening session;
- False declarations or forged documents.

15.1.2. Eliminatory criteria relating to the technical offer

- False declarations or forged documents;
- Absence of a dated and signed Integrity Charter;
- Absence of a dated and signed declaration of commitment to respect environmental and social clauses;
- Non-compliance with 70% of essential validation criteria;
- Absence of a sworn declaration attesting to the non-abandonment of a work order within the last three (3) years;

15.1.3. Eliminatory criteria relating to the financial offer:

- Absence of a stamped bid letter in accordance with the model documents of the tender call;
- Absence of a quantified unit price in the financial offer.

15.2. Essential criteria

The following essential criteria will be scored using a binary system, with each criterion being attributed a positive score (Yes) or a negative score (No).

- 1- General presentation of the offer;
- 2- Company references for similar projects;
- 3- Availability of essential materials and equipment (logistical resources);
- 4- Staff qualifications and experience;
- 5- Methodology and execution schedule;
- 6- Financial capacities;
- 7- Evidence of acceptance of contractual conditions.

16-Contract Award

The Project Owner will award the contract to the bidder whose bid meets the stipulated essential criteria and the required technical and financial qualification criteria, and whose **bid has been evaluated as the lowest bid**, discounts included.



17-Maximum number of lots

The services under this tender call shall not be executed in lots.

18-Validity of offers

Bidders shall remain committed to their offers for ninety (90) days from the bid submission deadline.

19-Complementary information

Complementary technical information is obtainable during working hours from the Procurement Service of the CNSC, Centre des Affaires Maritimes, 3rd floor, Immeuble IGH. Tel.: 233 43 67 67 Fax: 233 43 70 17.

20-Fight against corruption and other malpractices

To report any malpractices, incidents or acts of attempted corruption, please call CONAC on **1517**, the Public Procurement Authority (MINMAP) (SMS or call) on **(+237) 673 20 57 25 and 699 37 07 48**, ARMP on 222 20 08 56 or the Project Owner on **(237) 233 43 67 67. 233 43 70 17**.



Copy:

- MINMAP ATCR ;
- JDM/ARMP;
- Chair CCCM-AG
- Chair CIPM/CNSC
- Notice boards
- Archives

A handwritten signature in blue ink, appearing to be "Auguste Mbappe Penda".